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Jaarverslag 2020 Natuurplein de Baronie 

 

1. In het door Corona gedicteerde jaar 2020 heeft Natuurplein toch nog vergaderingen kunnen 

beleggen, welke afwisselend fysiek en digitaal hebben plaats kunnen vinden.  

Daarnaast hebben ook nog gesprekken kunnen plaatsvinden met gemeente Breda, SBB en 

Waterschap. 

 

2. In 2020 heeft het bestuur op de volgende data vergaderd: 

Natuurplein de Baronie Breed;9 jan, 20 feb, 11 juni, 09 juli, 28 aug, 09 okt, 27 nov. 

Natuurplein de Baronie Breda; 27jan, 16 mrt (via mail verkeer afgehandeld), 11 juni, 9 juli, 28 

aug, 09 okt en 27 nov.  

De Algemene Vergadering heeft fysiek plaatsgevonden op 09 juli. 

 

3. Natuurplein de Baronie Breda heeft op 20 juli een overleg gehad met wethouder Paul de Beer, 

over de volgende onderwerpen: Voorzetting Beginspraak, invulling beginspraak, aanpak 

Eikenprocessierups, renovatietrajecten in Breda, natuur inclusief bouwen, vordering winnende 

project groene torens, maaibeleid gemeente Breda, campagne Stad in het Park via de lokale 

kranten, participatie in project Gilze-Wouwerbeek/-vallei, Omgevingsvisie, gesprek over de RES, 

inspreken in de Raad (niet de beginspraak coördinator),  

 

4. De vergoeding voor de coördinator beginspraak Joost Barendrecht is door de gemeente Breda 

verlengd tot sept 2021. En de uurvergoeding is daarbinnen ook naar boven bijgesteld. 

 

5. NPB heeft op 06 oktober gesprekken gevoerd met het Waterschap over; Markdal, EVZ 

Onderhoud & regulier onderhoud, Waterberging & verdroging, ontwikkeling Noordrand-

midden, ontwikkelingen Vloeiweide en Varen op Bovenmark.  

En aanvullend daarop op 13 nov nog een gesprek met Adviseur water en klimaatadaptatie Irene 

Poortinga omtrent klimaatadaptatie, verdroging en de opstelling van de Nota Natuur, om 

binnen de Waterschap plannen de natuur meer op de voorgrond te zetten. Natuurplein de 

Baronie zal door de adviseurs voor het waterschap betrokken worden bij nieuwe 

plannen/ontwikkelingen. 

 

6. NPB heeft gesprekken gevoerd met SBB op 15 oktober over; Ontwikkelingen en aanpak 

Weimeren als onderdeel van Noordrand-Midden, zomervellingen in bosgebieden die vogel 

verstorend werken, vergroten/versterken van weidevogelgebieden welke negatief beïnvloed 

worden door de komst van zonneweides en/of windmolens, beheer van de natuurgebieden 

omgeving Klokkenberg, biomassa verbranding als reclame uiting op website SBB, 

parkeerproblematiek en toekomstige aanpak voor Mastbos, Liesbos en Ulvenhoutse bos, 
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aanpak verdroging Ulvenhoutse bos, ruimte voor ruimte bouwen in Dorst en de betrokkenheid 

SBB bij de omgevingsvisie Breda voor het buitengebied.  

7. 2020 is een belangrijk jaar geweest voor de ontwikkeling van Regionale Energie Strategie (RES) 

West-Brabant. Vanaf het begin hebben we getracht actief hierbij betrokken te worden met 

onder andere een verzoek om in de klankbordgroep zitting te kunnen nemen. Op 13 februari 

heeft hierover een gesprek plaatsgevonden met de berokken ambtenaren van de gemeente 

Breda, maar ons verzoek is helaas niet gehonoreerd. Wel hebben we actief deelgenomen aan 

werkateliers op 16 mei en 1 oktober. In mei hebben we een zienswijze op de concept RES naar 

de gemeente raden van Breda en omliggende gemeenten verzonden waarin onze zorgen over 

de beperkte betrokkenheid en ook diverse inhoudelijke bezwaren zijn aangegeven. Op 24 juni 

heeft mede naar aanleiding hiervan een gesprek plaatsgevonden met wethouder van gemeente 

Oosterhout, Marcel Willemsen. Tevens heeft op 9 december samen met de BMF een gesprek 

plaatsgevonden met Greetje Bos, wethouder Breda en voorzitter van de stuurgroep RES West- 

Brabant. Bij dit gesprek werd begrip voor onze zorgen getoond en is afgesproken dat de BMF 

namens de natuur- en milieuverenigingen een keer kan aanschuiven bij een overleg van de 

stuurgroep. Met de BMF is inmiddels afgesproken om in de participatie bij de RES intensiever 

samen op te trekken. De beperkte mogelijkheden voor participatie van natuur- en milieu 

organisaties (en inwoners) bij de RES is overigens niet alleen een probleem in West-Brabant. 

Landelijk is het beeld dat tot nu toe het speelveld in de RES-sen vooral door overheden en 

energiebedrijven wordt ingenomen.  

Een voorbeeld voor de impact, die de keuzes in de RES kunnen hebben op natuur en landschap 

is het initiatief voor Energiepark A59 in gemeente Oosterhout. Vanuit Natuurplein is in april 

2020 een inspraakreactie op dit initiatief gestuurd naar gemeente Oosterhout met als 

belangrijkste punten: 1) de noodzaak is niet onderbouwd 2) waarom in de Oranjepolder? en 3) 

opmerkingen bij de plannen voor aanleg windmolens en zonnepark zelf. Mede naar aanleiding 

hiervan (en de vele andere inspraakreacties) is door de gemeente besloten de “derde”  meest 

zuidelijk gelegen windmolen uit de plannen te schrappen. Met Shell, de initiatiefnemer voor het 

Zonnepark is in het kader van beginspraak actief contact gezocht wat heeft geresulteerd in 

deelname aan de werkgroep biodiversiteit voor het zonnepark. Hierin zijn vanuit Natuurplein 

diverse ideeën aangedragen om bij eventuele aanleg van het zonnepark met de inrichting de 

biodiversiteit zoveel mogelijk te stimuleren. Parallel hieraan zijn onze bezwaren naar de 

gemeente (noodzaak en locatiekeuze voor Oranjepolder) herhaald. Inmiddels heeft Shell in 2021 

besloten het initiatief niet verder door te zetten, omdat het voor hen financieel niet meer 

interessant werd.  

 

8. Begin 2020 is de evaluatie van het evenementenbeleid van de gemeente Breda afgerond en in 

februari is het nieuwe beleid door de gemeenteraad vastgesteld. Op 5 februari zijn in een 

gesprek met de organisator en wethouder Quaars de afspraken voor Ploegendienst juli 2020 

vastgesteld in lijn met het daaropvolgende nieuwe evenementenbeleid. Op 13 februari is bij de 

beeldvormende sessie van de Raad over het evenementenbeleid ingesproken en daarbij hebben 

we onze steun voor het nieuwe beleid uitgesproken met nog een paar aandachtspunten voor de 

uitwerking. Uiteindelijk zijn door de corona crisis alle evenementen in 2020 niet doorgegaan. 
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Dus is nog niet vastgesteld of het nieuwe evenementenbeleid ook daadwerkelijk de beoogde 

duidelijkheid en verbeteringen oplevert.    

 

9. Begin 2020 is het plan van aanpak voor bestrijding van de eikenprocessierups door de gemeente 

Breda vastgesteld. De gemeente zet in op biologische bestrijding en heeft een proef gedaan met 

rupsenvallen. Op 31 januari 2020 is het concept plan met ons besproken. In het algemeen 

ondersteunt Natuurplein het ingezette beleid, waarbij we er aan toevoegen dat er meer nadruk 

gelegd mag worden op versterking biodiversiteit om natuurlijke vijanden te stimuleren. 

Bijvoorbeeld meer inzet van bloemrijke bermen langs wegen met eiken als laanbomen. Na de 

zomer is het beleid geëvalueerd en op 2 oktober met ons besproken. De proef met rupsenvallen 

heeft aangetoond dat deze niet werken en deze zullen niet verder worden ingezet. De inzet op 

biologische bestrijding zal verder worden gecontinueerd en Natuurplein/West Brabantse 

Vogelwerkgroep zal hierbij ook ondersteunen door uitdelen van nestkastjes en monitoren van 

de resultaten hiervan. 

 

10. NPB is partner in het Green Quays project van de gemeente Breda betreffende het doortrekken 

en vergroening van de Nieuwe Mark. Het project heeft een looptijd van drie jaar. De 

projectleider voor de inbreng van Natuurplein is Joost Barendrecht. In 2020 zijn belangrijke 

stappen gezet in het vooronderzoek en ontwerp van de eerste fase van de Nieuwe Mark. Op 21 

en 22 april zijn proefpanelen met verschillende kade constructies geplaatst om te onderzoeken 

hoe op de toekomstige kade gunstige omstandigheden voor vestiging van muurplanten kunnen 

worden gecreëerd. Bij de aanleg is een interview met Joost Barendrecht opgenomen, waarin het 

project en de rol van Natuurplein wordt toegelicht: https://youtu.be/cuJoSSqFmYg . De 

uitkomsten van dit onderzoek zijn eind 2020 geëvalueerd en op basis daarvan is input voor het 

ontwerp gegeven. Tevens zijn op basis van inbreng van Natuurplein de doelsoorten 

geformuleerd, waarvoor is gesteld dat deze bij realisatie van de Nieuwe Mark in het gebied 

dienen voor te komen. Voor deze soorten zijn de vestigingsvoorwaarden op een rij gezet en 

vertaald naar randvoorwaarden voor het ontwerp. Deze zijn meegenomen in het 

beplantingsplan en definitief ontwerp. Voorbeelden zijn de juiste waardplanten voor de 

insecten, fauna voorzieningen in de kade muren en schuilplekken voor vissen onder water.  

Tevens is in 2020 een start gemaakt met het plan voor monitoring van de effecten van de aanleg 

van de Nieuwe Mark op de samenstelling van flora en fauna in het gebied. Voor de soortgroepen 

insecten (bijen, wespen, vlinders en libellen), planten, vogels en vleermuizen is een 

monitoringplan gemaakt en voor insecten is tevens gestart met de nulmeting. De monitoring 

wordt de komende jaren door leden van de bij de Natuurplein aangesloten verenigingen 

uitgevoerd.  

Om de omwonenden en overige inwoners van Breda bij het project te betrekken zijn in 2020 

met actieve inbreng vanuit Natuurplein de Baronie diverse workshops en een publiek dag 

georganiseerd:  

https://youtu.be/cuJoSSqFmYg
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• 15 april: online workshop natuur inclusief ontwerpen met uitwisseling van ideeën van 

belangstellenden (80 deelnemers) over hoe natuur in het centrum van Breda te 

stimuleren 

• 10 juni: online infosessie over de proefopstelling en uitleg van het onderzoek en project 

• 26 september: publiek dag met stadsplantenwandeling, info stand en 2 workshops over 

het zelf tellen van soorten en daarmee volgen van de ontwikkelingen bij de Nieuwe 

Mark 

• 7 oktober online informatie avond over het definitief ontwerp  

Tevens is op de website van het project (https://www.greenquays.nl/) en op de website van 

Natuurplein de Baronie (http://www.natuurpleindebaronie.nl/groene-kaden/) informatie over 

het project geplaatst en verschijnen er regelmatig nieuws berichten op beide websites. Voor het 

project is ook een animatie gemaakt, waarin de essentie wordt uitgelegd: 

http://www.natuurpleindebaronie.nl/groene-kaden/animatie-greenquays/ 

De communicatie over het project Green Quays vanuit Natuurplein de Baronie wordt door 

Stefanie Vermeulen verzorgd.  

11. In samenwerking met de gemeente is in de zomer een reeks van 7 artikelen (2 volledige pagina’s 

per publicatie) met infographics gepubliceerd in het lokale blad Breda Vandaag onder de titel 

“Tuinsafari”.  Doel hiervan was om de inwoners van Breda en met name gezinnen met kinderen 

te laten zien wat er allemaal in de eigen tuin is te ontdekken, aangezien de mogelijkheden om 

op vakantie te gaan door corona aanzienlijk waren beperkt. De reeks is afgesloten met een 

artikel over “Breda, stad in een park”, waarin werd uitgelegd wat dit concept inhoudt en werd 

opgeroepen om ideeën, die hieraan bijdragen te melden. De reeks artikelen is ook gepubliceerd 

op de website van Natuurplein: http://www.natuurpleindebaronie.nl/tuinsafari/ 

 

12. De volgende aspecten zijn aanbod gekomen in de bestuursvergaderingen. 

Baronie Breed deel: Bestemmingsplannen Markdal, VO Markdal, RES overleg met BMF, 

afhandeling beroep RvS tegen deel windmolens A-16, ontheffingen en werkzaamheden AZC 

Princenbosch, Gilze-Wouwerbeek/-vallei, werkzaamheden binnen bestuur NPB, voornemen van 

Evides om in spaarbekkens in de Biesbosch zonnepanelen te leggen, opzetten kennisbank NPB, 

Ontwikkelingen Ulvenhoutse (voor)bos, mogelijkheden voor aansluiten van nieuwe leden, 

werkzaamheden en mandatering werkgroep Leefomgeving, overlegpunten met SBB, 

parkeerproblematiek Ulvenhoutsebos/Fazanterie, Schansmansdreef den Hout, oprichting 

werkgroep communicatie. 

Breda deel: Ontwikkelingen Markdal, Ongewenste (en in onze ogen illegale) velling van een 

perceel langs de A-16, Evenementenbeleid Breda, doortrekken Mark (green Quays project), 

Regionale Energiestrategie, Omgevingsvisie 2040 Breda, Bestrijding Eiken Processierups, 

Participatieleidraad, Gilze-Wouwer vallei, boomkikker EVZ, Groene Buurtjes,  Bijdrage aan Breda 

Stad in het Park in de lokale bladen, Lage aard 1A LIR invulling, boottochten op de BovenMark, 

overleg met corporaties over planning en aanpak renovaties/amovaties, meedenken over 

ontwikkelingen plan Noordrand Midden met SBB en Waterschap, Bouwen op locatie Trianon, 

http://www.natuurpleindebaronie.nl/groene-kaden/
http://www.natuurpleindebaronie.nl/groene-kaden/animatie-greenquays/
http://www.natuurpleindebaronie.nl/tuinsafari/
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deelname aan digitale bijeenkomsten Natuur café,  gesprekken over Groenkompas, Natuur 

inclusief bouwen, participatie ontwikkelingen Seeligkwartier, Klokkenberg/boskamers en 

boerderij Schoondonck, energiepark A-59 Oosterhout, ruimte voor ruimte in buitengebied 

Prinsenbeek, uitbreiding Ritmeesterpark II, wijziging bestemmingsplan Pennendijk. 

Daarnaast zijn informele ondersteuningsbijeenkomsten geweest met de Natuurfederatie 

Geertruidenberg over renovaties, nestkasten en dreigende natuuringrepen in de omgeving 

Geertruidenberg. Ook is deze federatie direct betrokken geweest bij de gesprekken over het 

energiepark A-59. 

 

13. Beginspraak. 

 In 2020 zijn de activiteiten van Joost Barendrecht als coördinator beginspraak gecontinueerd. 

Door de maatregelen tegen het coronavirus, waardoor gedurende een groot deel van het jaar 

geen fysiek overleg mogelijk was, is de communicatie met gemeente Breda en derden niet 

optimaal geweest. Informeel overleg, een belangrijke pijler voor beginspraak, was daardoor 

lastiger en de gemeente is steeds meer de participatie trajecten bij projecten op afstand via 

planbreda.nl gaan organiseren.  Het proces naar de ontwerp omgevingsvisie Breda is daardoor 

geheel anders verlopen dan we begin 2020 voor ogen hadden. Vanuit de projectleider van de 

gemeente Breda kregen we in eerste instantie de uitnodiging om over een aantal voor ons van 

belang zijnde thema’s bijeenkomsten te organiseren, waarmee input voor de omgevingsvisie 

zou worden gegeven. Uiteindelijk heeft er op 24 september 1 bijeenkomst plaatsgevonden, 

waarin door bestuursleden van Natuurplein met ZLTO en een aantal initiatiefnemers voor 

alternatieve lokale voedselproductie over dilemma’s in het buitengebied is gediscussieerd. Veel 

meer dan het uitwisselen van een aantal standpunten was echter niet mogelijk. Op 28 oktober is 

vervolgens nog een interactieve sessie over de omgevingsvisie geweest met actieve inbreng 

vanuit Natuurplein de Baronie.  Verder is vanuit Natuurplein de Baronie pro-actief een visie op 

inbreng van natuur bij de omgevingsvisies opgesteld onder de titel “Natuur als basis” (zie 

bijlage). Voor onderliggende programma’s van de omgevingsvisie is ook input gegeven:  

• Reactie op enquête en interview over het beleid ten aanzien van vrijkomende agrarische 

bebouwing (VAB)  

• Reactie op en overleg over concept groenkompas 

• Indienen van voorstel voor toetsingskader bij bestemmingsplan wijzigingen in het 

buitengebied 

• Reactie op enquête voor de mobiliteitsvisie en verkenning aanpak knelpunten 

noordelijke rondweg en inspraak reactie op ontwerp omgevingsvisie 

 

Bij ontwerp bestemmingsplan wijzigingen worden we vanuit de gemeente Breda in een steeds 

vroeger stadium betrokken om onze zienswijze naar voren te kunnen brengen. In de meeste 

gevallen waar natuur belangen een rol spelen krijgen we een uitnodiging om te reageren in het 

kader van het vooroverleg voordat het ontwerp ter inzage wordt gelegd. Met een aantal 

projectleiders is nu ook afgesproken om een zogenaamd beginspraak overleg te hebben voor 

het stadium van vooroverleg. Ook worden initiatiefnemers door de gemeente steeds vaker naar 

Natuurplein de Baronie doorverwezen om ons uit te nodigen voor de omgevingsdialoog. Voor 
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ons heeft betrokkenheid in een dergelijk vroegtijdig stadium de meeste waarde, omdat de 

plannen dan nog niet zijn uitgewerkt en er nog ruimte is om onze input daarin mee te nemen.  

Voor meer gedetailleerdere punten zijn deze in een bijlage opgenomen.                

 

14. Door Natuurplein de Baronie zijn de volgende formele procedures uitgevoerd: 

Jan 2020:  

- In gebrekestelling handhavingsverzoek Rithsestraat 174. 

- Brief aan burgemeester en Schepenen over stallen uitbreidingen. 

- Reactie op concept bestemmingsplan herziening bouwregels buitengebied. 

- Zienswijze bestemmingsplan buitengebied NO 

- Verzoek tot handhaving n.a.v. massale kap langs spoorlijn Zonzeel. 

Feb 2020: 

-   Intrekken bezwaar Rithsestraat 174. 

 

Maart 2020: 

-  Herhaling handhavingsverzoek gerooid perceel in Zundert. 

-   Overeenkomst met Joost Barendrecht verlenging beginspraak coördinator. 

 

April 2020: 

-  Zienswijze kantoorpand op Klokkenberg. 

-   In gebrekestelling handhavingsverzoek spoorlijn Zonzeel. 

-   Intrekken ingebrekestelling RVO inzake handhaving spoorlijn Zonzeel. 

-  Inspraakreactie Natuurplein de Baronie op besluit op verzoek energiepark A-59. 

-  Bezwaarschrift Omgevingsvergunning Lage aard 1A 

-  Zienswijze herziening bouwregels buitengebied Noor, Zuid en Oost. 

-  Ondersteuning inspraakreactie Sidestreamvalley van milieuvereniging Oosterhout. 

 

Mei 2020: 

-  Zienswijze op de concept RES naar de omliggende gemeenten. 

-  Intrekken bezwaar Omgevingsvergunning Lage Aard 1A 

 

Juli 2020: 

-  Brief aan Wethouder Bos over toenemende overlast en natuurverstoring waterrecreatie op 

de Mark. 

-  Zienswijze handhavingsverzoek Zundert. 

Aug 2020: 

-  Zienswijze Schransmansdreef uitbreiding kippenstallen. 

-  In gebrekestelling Handhavingsverzoek Zundert. 

-  Reactie ontwerp NRD m.e.r. Omgevingsvisie. 

-  Zienswijze herziening bestemmingsplan Lage Aard 1A. 
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September 2020: 

-  Bezwaar afwijzen 2e handhavingsverzoek kap Zundert. 

Oktober2020: 

-  Klacht naar RvS over de afhandeling van beroep tegen de windmolens A-16. 

-  WOB verzoek naar Provincie omtrent opnemen gerooide perceel Zundert in NNB. 

November: 

-  Zienswijze op de leggers van Waterschap. 

-  In gebrekestelling niet reageren op klacht aan RvS. 

-  Ondersteuningsbrief beroep omwonenden Trianon. 

-  Brief aan Voorzitter en stuurgroep RES West Brabant. 

December 2020: 

-  Bezwaar kap Trianon deel 1 

-  Bezwaar kap Trianon deel 2 

-  Brief aan woningcorporaties omtrent renovaties/amoveren i.r.t. verstoren/verjagen vogels 

en vleermuizen. 

-  Zienswijze Pennendijk. 

15. Er is weinig aandacht geweest voor de communicatie naar de leden van de aangesloten 

verenigingen. De beoogde doelen voor 2020 zijn daarmee niet gehaald. 

 

16. Beoogde doelen voor 2021: 

- Vaststellen van een convenant met de gemeente over Beginspraak. 

- Een nota met uitgewerkte hoofdpunten als input voor de verkiezingsprogramma’s  van de 

gemeentelijke politieke partijen (verkiezingen 2022). 

- Activiteiten van een werkgroep communicatie om de verenigingsleden meer te betrekken. 

- Plannen van een activiteit in de 2e deel van 2021 i.p.v. een  ALV. 

 

 

 

Namens Natuurplein de Baronie 
 
secretaris 

 
G.P. van de Haar 
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Bijlage bij jaarverslag: Gedetailleerde bijdragen van uit Beginspraak
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Gedetailleerde bijdragen van uit Beginspraak 
 
1. Bij de volgende bestemmingsplan wijzigingen zijn we vanuit Natuurplein de Baronie actief 
betrokken geweest in een vroegtijdig stadium:  

 
• Bestemmingsplan Buitengebied Noordoost: een uitgebreide zienswijze is ingediend op het 
ontwerp, die vervolgens met het projectteam van de gemeente geheel is doorgelopen. De meeste van 
onze opmerkingen worden overgenomen en de overige punten zijn toegelicht door de gemeente. Deze 
manier van werken leidt van beide kanten tot beter begrip voor elkaars standpunt en zorgt voor een 
efficiëntere afhandeling van de zienswijze.  
 

• Bestemmingsplan Lage Aard 1a, Bavel: In het kader van een bezwaar op een tijdelijke vergunning 
heeft vooruitlopend op het vooroverleg een gesprek plaatsgevonden met gemeente, initiatiefnemer en 
zijn adviseurs. Hierin zijn onze bedenkingen tegen de nieuwe ontwikkelingen (aanleg velden voor 
potplanten met bodemafdekking en kas voor plantenteelt) en de overwegingen vanuit de gemeente 
om deze ontwikkeling toe te staan uitgewisseld. Uiteindelijk heeft dit geresulteerd in een aanpassing 
van de landschappelijke inpassing, die in de bestemmingsplan wijziging is opgenomen en afspraken 
met de ondernemer om aanvullende voorzieningen voor broedvogels (witte kwikstaart en 

boerenzwaluw) op zijn terreinen te realiseren. 
 
• Bestemmingsplan burgemeester Guljélaan (voormalige manage Ruitersbos): met gemeente en 
initiatiefnemer is een locatiebezoek georganiseerd met gesprek over de voorgenomen ontwikkeling. 
De voormalige manage Ruitersbos wordt afgebroken en de strook langs de Aa of Weerijs krijgt 
natuurbestemming. Dit wordt gefinancierd met de bouw van enkele woningen langs de burgemeester 

Guljélaan. Op onze vragen bij het plan zijn vanuit de gemeente antwoorden gegeven, waardoor deze 
niet meer hoeven te worden meegenomen in een zienswijze. Met dit nieuwe initiatief op deze locatie 
zijn de plannen voor appartementen ter plaatse van de voormalige manege en langs de Aa of Weerijs 
definitief van de baan. Het nieuwe plan is een grote vooruitgang en voegt juist natuur toe in plaats 
van dat de functie van EVZ langs de Aa of Weerijs wordt aangetast. 

• Bestemmingsplan wijziging agrarische percelen buiten gebied Noord: dit betreft twee percelen, die 
omgezet worden van bestemming natuur naar bestemming agrarisch met waarden om grondruil ten 
behoeve van natuurontwikkeling Weimeren mogelijk te maken. Voordat dit plan voor vooroverleg is 
aangeboden is het eerst toegelicht en besproken, zodat onze vragen hierover zijn afgehandeld en niet 

meer in een zienswijze hoeven te worden verwoord. Met de bestemmingsplan wijziging verandert het 

feitelijk gebruik van de betreffende percelen niet, terwijl de natuurontwikkeling van Weimeren 
hierdoor mogelijk wordt gemaakt. 
 
• Bestemmingsplan Slotlaan 104A Ulvenhout: Dit betreft een plan voor woningbouw ter plaatse van 
de voormalige brandweerkazerne. Naar aanleiding van onze reactie in het kader van vooroverleg 
hebben we verzocht om een gesprek met gemeente en ontwikkelaar. In dit gesprek zijn de meeste 

punten voor ons verhelderd en is aanvullende informatie verstrekt, waardoor een zienswijze op het 
ontwerp waarschijnlijk niet meer nodig zal zijn. 

• In december 2020 zijn we benaderd door de adviseur van Meerfruit b.v. aan de Rithsestraat 310. 
De ondernemer wil zijn aardbeien voor een deel op stellingen gaan telen en daarvoor is een 
uitbreiding van het bouwblok met bijbehorende bestemmingsplan wijziging noodzakelijk. Vanuit 
Natuurplein de Baronie nemen we actief deel aan de omgevingsdialoog ter voorbereiding van de 
bestemmingsplan wijziging.  

• Na de informatie avond op 26 oktober over de ontwikkelingsvisie Breda Zuid-West en het VO voor 

Rithmeesterpark II hebben we met de projectleider en andere betrokkenen van de gemeente een 
aanvullend overleg op 7 december georganiseerd. Hierin is zijn de plannen verder toegelicht en naar 
aanleiding hiervan hebben we vanuit Natuurplein de Baronie onze bedenkingen bij het VO 

Rithmeesterpark II op papier gezet en naar de gemeente verzonden. Hiermee is in een vroegtijdig 
stadium onze visie op deze plannen meegegeven en kan dit in de verdere planvorming worden 
meegnomen.  
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• Voor het bestemminsplan Baronielaan 228 (herontwikkeling terrein villa Trianon) zijn we reeds 
sinds augustus 2018 in overleg met gemeente en ontwikkelaar en in 2019 is een zienswijze op het 
ontwerp bestemmingsplan ingediend. Begin 2020 is het activiteitenplan voor de aanvraag van de 
ontheffing Wet Natuurbescherming met de ontwikkelaar besproken, waarbij een aantal substantiële 

bezwaren zijn ingebracht. Deze zijn ter kennisname aangehoord en vervolgens is de ontheffing 
ongewijzigd ingediend, waarop in november 2020 de ontheffing door de provincie is verleend. Tegen 
deze ontheffing is vervolgens eind december 2020 bezwaar aangetekend met dezelfde argumenten als 
reeds eerder naar de ontwikkelaar zijn aangegeven. Parallel hieraan is in september 2020 het 
bestemmingsplan door de Raad vastgesteld. Omdat in het bestemmingsplan weinig tegemoet is 
gekomen aan onze zienswijze op het ontwerp is in juni bij de beeldvormende sessie ingesproken.  
Hierbij is aangegeven dat in het traject tot nu toe nauwelijks tegemoet is gekomen aan onze 

bezwaren en we hebben de Raad opgeroepen het besluit aan te houden om ruimte te geven aan 
overleg om tot een voor Natuurplein en de ontwikkelaar bevredigende oplossing te komen. Deze 
oproep vond gehoor bij diverse oppositie partijen, maar een meerderheid van de Raad heeft toch 
besloten tot vaststellen van het bestemmingsplan. Vanuit Natuurplein de Baronie is besloten hier geen 
beroep tegen aan te tekenen, maar wel de omwonenden, die in beroep gaan inhoudelijk te 
ondersteunen.  

2. Gedurende het jaar is regelmatig overleg geweest met projectleiders van het gemeentelijk 
ingenieursbureau over bomenkap/aanpassing groen bij herinrichting van wegen, parken of andere 
projecten. Bij die overleggen hebben we onze adviezen meegegeven, die in de meeste gevallen ook 

zijn meegenomen in de definitieve plannen. Het betreft de volgende projecten: herinrichting 
Schutsestraat Prinsenbeek, herinrichting park bij Branderij in Teteringen en nog enkele kleinere 3. 
projecten.  

3. Met Schonck, Schul en Compagnie is op een aantal momenten gedurende het jaar afstemming 
geweest over de verdere plannen voor ontwikkeling van het terrein van de Klokkenberg. Voor de 
boskamers hebben we een voorstel ingediend voor de randvoorwaarden voor eventuele wijziging van 
bestemmingsplan ten behoeve van grondgebonden woningen in plaats van appartementen gebouwen 
voor dit gebied. Uiteindelijk zijn we niet hierover tot overeenstemming kunnen komen en is dit plan 
niet doorgegaan. Voor de woningbouw ter plaatse van de voormalige hoeve Schoondonck hebben we 

input gegeven voor beplanting en landschappelijke inpassing, die gedeeltelijk is overgenomen. We 
hebben een zienswijze ingediend bij de vergunning voor realiseren kantoorruimte in de voormalige 
kapel op basis waarvan een gesprek heeft plaatsgevonden met gemeente en Schonck, Schul en 

Compagnie waarbij onze bezwaarpunten zijn weggenomen. Tot slot is, in afstemming met de 
gemeente, aangedrongen op snelle invoering van actief beheer van het terrein langs de Mark conform 
de natuurdoelstellingen. Dit heeft nog niet tot duidelijk zichtbare resultaten geleid. 

4. In het kader van beginspraak is Natuurplein vanaf het begin betrokken bij het open planproces voor 
ontwikkeling van het Seeligkwartier. Met de begeleiders van bureau Open Kaart heeft een interview 
plaatsgevonden waarin de visie van Natuurplein over de waarde van natuur bij het plan naar voren is 

gebracht. In de bijeenkomst met als thema “Leven in en met de natuur” hebben we een actieve rol 
gehad door een toelichting te geven over de natuurwaarden in het gebied en de uitgangspunten 
vanuit de natuur aan de deelnemers mee te geven. Uiteindelijk heeft dit geleid tot veel aandacht voor 
natuur in de visie voor het gebied met onder andere voldoende ruimte voor een ecologische 
verbindingszone langs de singel. 

5. Tot slot hebben we nog reacties gegeven in kader van vooroverleg bij bestemmingsplan wijziging 
Drielindendreef 47 en Jagerpad en is ingesproken bij de beeldvormende sessie van de Raad over 
bestemmingsplan Brielsedreef/Kettingdreef. Laatstgenoemde gaat over ontwikkeling van een drietal 
Ruimte voor Ruimte woningen buiten het hiervoor aangewezen gebied. Aan onze zienswijze bij het 

ontwerp is niet tegemoet gekomen en ook de Raad heeft het bestemmingsplan vastgesteld zonder aan 
onze punten uit de inspraak tegemoet te komen. Natuurplein de Baronie heeft besloten niet hiertegen 
in beroep te gaan. 


